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RUNDE TAL OM INTERNET I GULDBORGSUND

• I 2019 gav bredbåndspuljen internet til knap 4000 adresser i DK –
179 adresser fik tilsagn i Guldborgsund

• Lige nu er Fibia ved at udrulle internet kommercielt til 3277 adresser i 
Guldborgsund uden for byerne (fra Væggerløse til Gedser Odde)

• Vi var den kommune i 2019 med flest projektansøgninger til puljen (målt i 
antal ansøgninger/projekter – ikke husstande)

• Statens målsætning: 100 mbit download / 30 mbit upload:

 87% af alle adresser i GBS

 94% af alle adresser i DK

• Højhastighed: 1000 mbit download og upload:

 75% af alle adresser i GBS

 71% af alle adresser i DK



HVAD HAR VI SELV GJORT?
GENERELT:

• Ansatte i 2016 en bredbåndskonsulent: brobygger mellem brancherne, 
borgerne og kommunen 

• Sikret opførsel af mobilmaster, reduceret sagsbehandlingstid, lavet 
oplysningskampagner om kommercielle muligheder og puljemuligheder, 
deltaget i regionssamarbejde, arbejdsgrupper i Energistyrelsen mv.

• Indsatsen medførte, at vi fik tildelt Den danske Telepris i 2017

BREDBÅNDSPULJEN:

• En kontaktperson, borgerne kan henvende sig til, hvis de har brug for hjælp 
til at søge bredbåndspuljen

• Infomøder om bredbåndspuljen flere steder i kommunen

• Vi giver 2000 kr. i tilskud pr. borger, så egenbetalingsbidraget kan blive 
højere – og dermed øger borgernes mulighed for tilskud



INPUT OG IDEER TIL JER

• Bredbåndspuljen er helt afgørende – skævvridningen er sat på dagsorden

• Brug pengene klogt! De fleste husstande får hurtigt internet ad kommerciel 
vej, hvis vi hjælper til

• Bevar bredbåndspuljen + evt. penge fra salg af frekvensbånd til at støtte 
dér, hvor der er behov. Der er adresser, der aldrig bliver kommercielt 
interessante – også i Guldborgsund

• Lav en omvendt Robinsonliste, hvor man aktivt kan sige ja til at blive 
kontaktet af kommercielle internetudbydere – dørsalgsloven er en 
forhindring for borgerne 

• Giv kommunerne flere støttemuligheder – ikke alle kan prioritere en 
løsning, som os, og vi ved, det har haft enorm betydning

• Tænk også på virksomhederne – her er etableringsomkostningerne langt 
større end for private



TAK FOR OPMÆRKSOMHEDEN


